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Krátce ze zastupitelstva a rad

Přivítali jsme mezi námi nové občánky 

Jílovská je opravená, ve Skuhři se finišuje

Ohlédnutí za rokem 2024 s Pavlem Čermákem

S lodním kuchařem kolem světa

Ohlédnutí za dnem zdraví a sociálních služeb

Z programové nabídky kulturního centra

Zprávy z knihovny: průzkumy a pozvánky

Učení, draci a lampiony na základní škole

Úspěšná sezóna KAMenického orientačního běhu

Klub seniorů při KC Kamenice

Okénko zastupitele Pavla Šotoly 
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Fotka měsíce
V Kulturním centru jsme přivítali nové občánky. Článek na 
straně 5.

Titulní fotka
Karel Tupec zbrázdil na zaoceánských lodích celý svět a na-
konec zakotvil u nás v Kamenici. Článek na straně 8.

Otevírací hodiny podatelny na obecním úřadě

Pondělí:
Úterý:
Středa:
Čtvrtek:
Pátek:

7:30 – 12:00    13:00 – 17:30
7:30 – 12:00    13:00 – 15:00
7:30 – 12:00    13:00 – 17:30   
7:30 – 12:00    13:00 – 15:00
7:30 – 10:00

Zdravotní středisko: kontakty a ordinační doby

MUDr. Sabina Somrová
Stomatologie  
tel: 323 673 132; 603 586 444
e-mail: info@Ordinaceveneta.cz
www.ordinaceveneta.cz

MUDr. Michaela Wichová
Praktický lékař
tel: 601 541 540
mudrwichova.cz

MUDr. Roman Skřipský
Praktický lékař
tel: 323 672 812
 
MUDr. Sabina Růžková
Gynekologie
tel: 774 212 208
trigyna.cz

MUDr. Marta Dlabalová
Praktický lékař pro děti a dorost
tel: 323 672 813

Lékárna Alba U bílého lva
Osadní 473, Kamenice
tel: 323 673 027
alba.kamenice@ubileholva.cz 



Pavel Čermák 
starosta

Vážení sousedé, 
poslední číslo roku je tady. Přichází 

čas klidu a usebrání. Doufám, že i Zpra-
vodaj Vám přispěje k hezkým chvilkám. 
Já jsme si vyloženě užil povídání pana 
Karla Tupce, kterého můžete vidět na 
obálce. Od sedmnácti let brázdil světové 
oceány a nasbíral tolik vzpomínek, že by 
si zasloužily knihu. Na stranách 8 až 10 
najdete některé jeho zážitky a je to ne-
smírně poutavé čtivo. Na fotkách uvidíte, 
že naši námořníci byli nejen drsní chlapi, 
ale měli také smysl pro humor.

Opačná strana věkového spektra na 
Vás vykoukne z náručí rodičů na straně 
5. Bylo mi milou povinností přivítat mezi 
námi devět nových občánků Kamenice. 
Všechny nastávají rodiče, kteří u nás 
bydlí, srdečně zvu, aby se nestyděli, na-
psali na matriku, a příští rok se velmi rád 
potkám i s Vámi a Vašimi poklady.

Roztomilé fotky střídá těžká techni-
ka, na straně 6 se podívejte na krátkou 
fotoreportáž, jak probíhaly opravy silnic 
do Těptína a skrz Skuheř do Kostelce 
u Křížků. Obě jsou už teď hotové a všem 
řidičům přeji mnoho let pohodlného 
a bezpečného užívání.

Na straně 10 se podívejte, jak probíhal 
Den zdraví a sociálních služeb. I v tento 
vánoční čas si neodpustím připomenout, 
ať nezapomínáte na prevenci rakoviny. 
Vyšetření není nic strašného, a přitom 
zachraňuje život. Dbejte na sebe, prosím, 
je to zodpovědnost nejen vůči Vám, ale 
i vůči všem lidem, kterým na Vás záleží.

Chtěl bych Vám popřát do nejvíc 
osobní spokojenosti, co nejméně zby-
tečných konfliktů a stresů. Příští rok to 
vypadá, že nás v Kamenici čekají velké 
věci, tak si pojďme trochu odpočinout.

Hezké Vánoce

Krátce z rad obce a zastupitelstva 
30. 10. 2024

Rada obce Kamenice schvaluje
- pro akci Vítání občánků, pořízení 10 kusů dárkových karet 
v hodně 1000 Kč / 1 ks od firmy dm drogerie market, s.r.o.;
- dodatek č. 1 k SoD 0121/2024 – „Rozšíření parkovací plochy 
před prodejnou Billa – I. Etapa“;
- uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo č. 0121/2024 uzavřené 
se společností Stavix, s.r.o., IČ: 27526984, kterým se mění čl. 3 
Doba plnění a čl. 4 Cena za Dílo;
- obnova povrchu Lebedová – hodnocení nabídek;
- výběr dodavatele WALCO CZ, spol. s.r.o., IČ: 25640623, 
který podal ekonomicky nejvýhodnější nabídku a umístil se na 
prvním místě s nabídkovou cenou 3 276 910,35 Kč bez DPH, tj. 
3 965 061,52 Kč včetně DPH ve výběrovém řízení na veřejnou 
zakázku malého rozsahu na akci „Obnova povrchu Lebedová“;
- výzvu a zadávací dokumentaci na veřejnou zakázku „Chodník 
u Skateparku“;
- Vydání stavební uzávěry Kamenice pro fotovoltaické a větrné 
elektrárny;
- Smlouvy o připojení odběrných míst k distribuční soustavě 
mezi obcí Kamenice a ČEZ Distribuce a.s., IČO 24729035;
- poskytnutí dotace z dotačního programu „Provoz, Akce, Roz-

jezdy na sportovní, kulturní a volnočasovou aktivitu právnických 
a fyzických osob pro rok 2024“ pro akci Rugby Club STRONG 
Girls, z.s. ve výši 14 000 Kč.

Rada obce Kamenice vydává
- nařízení č. 1/2024, které nahrazuje nařízení č. 1/2021 o roz-
sahu, způsobu a lhůtách odstraňování (zmírňování) závad 
ve schůdnosti a sjízdnosti místních komunikací a chodníků 
a vymezení úseků místních komunikací a chodníků, na kterých 
se nezajišťuje sjízdnost a schůdnost na území obce Kamenice 
v zimní sezoně 2024–25.

6. 11. 2024

Rada obce Kamenice schvaluje
- uzavření dodatku č. 5 ke smlouvě o dílo č. 0266/2023 uzavře-
né se společností Stavix, s.r.o, IČ: 27526984, kterým se mění 
článek 3. Doba a místo plnění a článek 4. Cena za Dílo. 

6. 11. 2024

Zastupitelstvo obce Kamenice schvaluje
- odkup ideální 1/6 pozemku parc. č. 654/4 - trvalý travní po-
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rost o celkové výměře 2983 m², zapsaného na listu vlastnictví 
č. 2184, k.ú. Těptín pro obec Kamenice ve vlastnictví pana M. S. 
Kupní cena je ve výši 596 400 Kč;
- rozpočtové opatření č. 9/2024 v předloženém znění.

Zastupitelstvo obce Kamenice revokuje
své usnesení č. 9/9/ZOK/2023 ze dne 6. 12. 2023 tak, že ruší 
bod II. ve znění „II. Zastupitelstvo obce Kamenice pověřuje 
1. Aloise Kačerovského a Jiřího Topinku zpracováním zadání pro 
zhotovitele komplexní dopravní studie do 29. 2. 2024. a pově-
řuje Aloise Kačerovského a Jiřího Topinku zpracováním kritérií 
pro výběr zhotovitele komplexní dopravní studie v otevřeném 
výběrovém řízení do 29. 2. 2024.“

Zastupitelstvo obce Kamenice ukládá
- Mgr. Jakubu Lapáčkovi, tajemníkovi obce, připravit zadávací 
dokumentaci pro výběrové řízení a vypsat výběrové řízení pro 
zakázku „Zpracování komplexní dopravní studie obce Kame-
nice“ v rozsahu specifikovaném v příloze č. 1 tohoto usnesení 
a předložit materiál k projednání a schválení na nadcházející 
zastupitelstvo obce Kamenice.

Zastupitelstvo obce Kamenice revokuje
- usnesení č. 3/13/ZOK/2024 ze dne 19. 6. 2024 tak, že prodlu-
žuje termín k předložení změny č. 9 ÚP k projednání na ZOK 
nejpozději 28. 2. 2025;
- usnesení 6/8/ZOK/2023 - Pozastavení projednávání dalších 
změn k Územnímu plánu - zadání nového Územního plánu obce 
Kamenice tak, že původní text usnesení ve znění „Zastupitel-
stvo obce Kamenice schvaluje záměry připravit a projednat 
v rámci zastupitelstva zadání a podklady pro nový územní 
plán, termín 30. 6. 2024. rozhodnout v rámci zastupitelstva 
o formě a způsobu zpracování nového územního plánu, termín 
30. 9. 2024, zadat ke zpracování nový územní plán s termínem 
do 31. 12. 2024, nahrazuje textem:
„Zastupitelstvo obce Kamenice bere na vědomí současné pří-
pravy nového územního plánu a schvaluje projednání pořízení 
nového územního plánu Kamenice zastupitelstvem tak, aby byly 
zohledněny výsledky komplexní dopravní studie.“

Zastupitelstvo obce Kamenice schvaluje a vydává
- obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů;
- obecně závaznou vyhláška obce Kamenice o místním po-
platku z pobytu.

Zastupitelstvo obce Kamenice schvaluje
- podle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, uzavření Směnné 
smlouvy mezi obcí Kamenice a paní H. K. a paní J. V. Před-
mětem směnné smlouvy je směna dílů „b + c + e“ o celkové 
výměře 32 m², oddělených od pozemku parc. č. 743/1 - ostatní 
plocha, ostatní komunikace, v k. ú. Ládví, obce Kamenice, za 
díly „i + g“ o celkové výměře 24 m², oddělených od pozemku 
parc. č. st. 27 - zastavěná plocha a díl „h“ o výměře 8 m², 
odděleného od pozemku parc. č. st. 126 - zastavěná plocha, 
zbořeniště, oba zapsané na listu vlastnictví č. 735, v k.ú. Ládví, 
pro obec Kamenice; 
- podle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, uzavření Směnné 
smlouvy mezi obcí Kamenice a panem P. L.  Předmětem směn-
né smlouvy je směna části pozemku parc. č. 897 označené 
novým parcelním číslem 897/2 – ostatní plocha, ostatní komu-
nikace o výměře 22 m², ve vlastnictví obce Kamenice, za část 

pozemku parc. č. 766/3 označenou novým parcelním číslem 
766/16 – ostatní plocha, jiná plocha o výměře 19 m², zapsaného 
na listu vlastnictví č. 2552, v k. ú. Těptín, pro obec Kamenice 
s doplatkem ve výši 9 300 Kč ve prospěch obce Kamenice. 

13. 11. 2024

Rada obce Kamenice schvaluje
- uzavření darovací smlouvy mezi investorem panem P. K. 
(jako dárce) a obcí Kamenice (jako obdarovaný) na bezúplatný 
převod vybudované kanalizační stoky „G-X3“ délky 36 m v po-
zemku parc. č. 364/28, k.ú. Ládví, místní komunikace Lazurová, 
do majetku obce.
- výzvu a zadávací dokumentaci na veřejnou zakázku „Dodávka 
a implementace a technická podpora u AIS obce Kamenice“;
- uzavření Dodatku č. 2 k nájemní smlouvě na byt č. 7, ul. Truh-
lářská č.p. 855, v bytovém domě v Těptíně, se stávající nájem-
kyní paní V. P., na prodloužení doby nájmu na dobu určitou od 
1. 1. 2025 do 30. 6. 2025 a dohodu o splátkách nedoplatku za 
vyúčtování služeb;
- uzavření Dodatku č. 3 k nájemní smlouvě na byt č. 9, ul. Truh-
lářská č.p. 855, v bytovém domě v Těptíně, se stávající nájem-
kyní paní M. B., na prodloužení doby nájmu na dobu určitou 
od 1. 1. 2025 do 30. 6. 2025 a dohodu o splátkách nedoplatku 
za vyúčtování služeb;
- uzavření Smlouvy o právu provést stavbu na cizím pozemku 
mezi Středočeským krajem, IČ 70891095, (jako „stavebník“) 
a obcí Kamenice (jako „vlastník pozemku“). Název stavby 
„II/603 Sulice – Želivec, rekonstrukce silnice a mostů“;
- výpověď Smlouvy o nájmu pozemku č. 5776 ze dne 20. 8. 2013 
uzavřené mezi obcí Kamenice jako pronajímatelem a společ-
ností Agro Jesenice u Prahy, a.s. IČO: 46356657, jako nájem-
cem;
- zveřejnění záměru obce prodat část pozemku parc. č. 515/1, 
v k. ú. Těptín v geometrickém plánu označenou novým parcel-
ním číslem 515/19 o výměře 5 m², zapsaného na listu vlastnictví 
č. 10001 v k. ú. Těptín pro obec Kamenice, ve vlastnictví obce 
Kamenice předem určenému zájemci za účelem sjednocení 
vlastnického a faktického stavu. Pozemek je vyznačený v geo-
metrickém plánu č. 2281-32601/2024, který je přílohou tohoto 
materiálu. Zveřejněný záměr bude zveřejněn na úřední desce 
minimálně po dobu 15 dnů;
- zveřejnění záměru obce prodat část pozemku parc. č. 863, 
v geometrickém plánu označenou jako „díl a“ o výměře 12 m², 
zapsaného na listu vlastnictví č. 10001 v k.ú. Těptín pro obec 
Kamenice, ve vlastnictví obce Kamenice, předem určenému 
zájemci za účelem sjednocení vlastnického a faktického sta-
vu. Pozemek je vyznačený v geometrickém plánu č. 2283-
32600/2024, který je přílohou tohoto materiálu. Zveřejněný 
záměr bude zveřejněn na úřední desce minimálně po dobu 
15 dnů;
- uzavření nájemní smlouvy na obecní byt č. 5 v bytovém domě 
v Těptíně, v ul. Truhlářská č.p. 855, mezi obcí Kamenice jako 
pronajímatelem a nájemcem panem J. Š. za smluvní nájemné 
+ zálohové a paušální platby za služby/měsíc s účinností od 
20. 11. 2024 do 30 .6. 2025 s možností dalšího prodloužení;
- uzavření nájemní smlouvy na obecní byt č. 4 v bytovém domě 
v Těptíně, v ul. Truhlářská č.p. 855, mezi obcí Kamenice jako 
pronajímatelem a nájemkyní paní L. Č. za smluvní nájemné 
+ zálohové a paušální platby za služby/měsíc s účinností od 
18. 11. 2024 do 30. 6. 2025 s možností dalšího prodloužení.
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Přivítali jsme mezi námi nové občánky
V sobotu 16. listopadu 2024 se naše obec opět stala 
svědkem krásné tradice – vítání občánků. Tento den byl 
vyhrazen pro přivítání devíti nových obyvatel, kteří přišli 
na svět v uplynulém roce. Měli jsme tu čest přivítat sedm 
malých chlapců a dvě holčičky, které obohatily naše řady. 

Bylo to srdečné setkání, které v rodinné atmosféře spojilo 
jak rodiče, tak i prarodiče nových občánků. Mezi přítomnými 
byl také pan starosta Ing. Pavel Čermák s panem místostaros-
tou Ing. Petrem Valáškem, kteří svou přítomností a podporou 
podtrhli význam tohoto slavnostního okamžiku.

Program zahájily děti ze ZŠ Kamenice, poté starosta obce 
pronesl slavnostní řeč. V ní vyjádřil vděk a radost za každé 
nové dítě, které se narodí v naší obci. „Je to pro obec veliký 
svátek, když žije a rozvíjí se takto zdravým způsobem. Pro 
člověka, ale stejně tak pro obec je velmi uklidňující, když 
může vidět, že jeho existence nekončí jím samým, ale bude 
pokračovat prostřednictvím Vás,“ řekl pan starosta.

Po slavnostní řeči následoval zápis do Kroniky naší obce, 
předání pamětních listů, pan místostarosta obdaroval každou 
rodinu dárkem a květinou a milou pozornost dostaly i maminky 
od místní pražírny VČERA UPRAŽENO, kam mohou, tak jako 
vy, zajít na dobrou kávu.

Tato událost, i když se zaměřuje především na malé ob-
čánky, má i hlubší symboliku. Vítání občánků je příležitostí 
k tomu, abychom si připomněli hodnotu rodiny, soudržnosti 
a vzájemné podpory. Obec, která investuje do svých nejmlad-
ších, tím investuje i do své vlastní budoucnosti. Vítání občánků 
je pro nás nejen oslavou nového života, ale i vyjádřením úcty 
k těm, kteří v naší obci žijí a vytvářejí její jedinečnou atmosféru.

Děkuji paní Zuzaně Štichové za krásně připravené vystou-
pení, paní Petře Potužákové za zdokumentování okamžiků 
a kolegovi, řediteli kulturního centra za vzájemnou pomoc 
a podporu.

Do příštího roku se těšíme na další shledání, při němž opět 
přivítáme nové malé občánky. Přihlášky můžete podávat pro-
střednictvím naší podatelny. Podmínkou je trvalý pobyt v obci 
Kamenice.      

Za kolektiv správního odboru Iveta Cejnarová
Foto: Petra Potužáková
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Jílovská je opravená, ve Skuhři se finišuje

Silnice na Těptín je hotová. Celá délka silnice od kruho-
vého objezdu po Těptín a dále ve směru na Jílové dostala 
nový povrch. V době vydání tohoto čísla je plánované 
dokončení i silnice ze Skuhře na Kostelec u Křížků.
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Nejobdarovanějším byl tento rok Těptín
Ohlédnutí za rokem 2024 se starostou Pavlem Čermákem
Na některé dárky se toužebně čeká 
mnoho let. Opravená Jílovská silnice 
je jedním z nich a snad se příští rok 
od Středočeského kraje dočkáme 
i opravené Benešovské. Sedli jsme 
si s Pavlem Čermákem, aby z pozice 
starosty zhodnotil končící rok a na-
hlédl do toho následujícího.

Dá se říct, že rok 2024 v Kamenici byl 
ve znamení něčeho?

Vzhledem k tomu, že máme 10 osad, 
nerad zviditelňuji jednu nad jiné, ale je 
fakt, že pokud bych musel odpovědět, 
bylo to letos ve znamení Těptína. V mi-
nulých letech jsme se věnovali hodně 
Všedobrovicím, kde jsme vybudovali 
kanalizaci a spustili kamerový dohled 
nad rychlými řidiči, a také Ládví, ať už 
šlo o nové osvětlení, dětské hřiště, či 
separační hnízda. Letos je to však Těptín, 
kam jsme nasměrovali největší investice.

Co všechno tyto investice v Těptíně 
obnáší?

Vybudovali jsme chodník z centra osady 
až na její kraj, kde vede do ulice Kašta-
nová, za níž navazuje na už existující 
chodník od kruhového objezdu k základ-
ní škole. Teď už se tedy dostanou děti, 
rodiče s kočárky a vůbec všichni pěší 
cestovatelé z Těptína do centra Kame-
nice bezpečně. Nový chodník v Těptíně 
znamená i nové úsporné veřejné osvět-
lení a autobusové zastávky. Celá tahle 
akce byla korunovaná bonusem pro 
řidiče, protože se nám podařilo dotla-
čit Středočeský kraj, aby po dokončení 
chodníků s novými obrubníky generálně 
zrekonstruoval celou silnici až na kraj 
katastru Kamenice.

V Těptíně šlo jen o dopravní stavby?

Já osobně mám velkou radost ze zvele-
bování volnočasového areálu v Tisové 
ulici, kde budujeme klubovnu, která po-
slouží jako zázemí pro všechny místní 
rodiny, sportovce a děti. Pozemek jsme 
koupili relativně nedávno a slíbili, že ho 
oživíme a otevřeme veřejnosti, což se 
právě teď děje. Rozhodně chci zmínit 
i veřejné osvětlení v Těptíně, protože 
to bylo dosud opravdu jeho slabou 

stránkou. Elektřina do něj byla vedena 
vzduchem, a tak při mimořádně silných 
větrech docházelo k výpadkům. To se 
nám už podařilo víceméně vyřešit, plus 
jsme modernizovali čtvrtinu všech lamp 
na LED technologii.

Pojďme se podívat na jiná místa v Ka-
menici.

Určitě jako první mne napadne rekon-
strukce chodníků a rozšíření parkoviště 
u Billy, protože je to něco, co jsme chtěli 
udělat už dlouho, a taky to mám na očích 
při výhledu z kanceláře. Tuto zimu už 
se nebudou tvořit zmrzlé kaluže kolem 
obchodního domu, veškeré přístupy jsou 
vydlážděné velkoplošnými dlaždicemi 
a parkoviště se rozšířilo o nějakých 
40 procent. Možná ještě větší vylepšení 
pro všechny, kteří přijíždí k Bille autem, je 
nový jednosměrný systém. Na parkoviš-
tě se vjíždí nově bývalou cestou pro zá-
sobování, která je nyní širší, ale vyjíždí se 
druhou stranou. Výjezd na Ringhofferovu 

ulici pak budou mít parkující společně 
s autobusy. Už žádné složité vyhýbání 
těch, kteří přijíždí, s těmi, kteří jsou na 
odchodu. Do lékárny pak povede cesta 
za úřadem. Z toho mám velikou radost.

Prostor se nám krátí. Jaký největší 
dárek by si mohla Kamenice přát pří-
ští rok?

Soudě podle velikosti projektu, je to ur-
čitě opravená silnice Benešovská. V mi-
nulosti opravil Středočeský kraj úsek 
přes Ládví až po most nad Kamenickým 
potokem, ale všichni čekáme jako na 
smilování, aby v rekonstrukci pokračoval 
přes celou obec až po vrch na Mandavě. 
Už to opravdu vypadá nadějně, příští rok 
by měl kraj vybírat dodavatele, a tím pá-
dem bychom získali nejen nový povrch 
napříč Kamenicí, ale i novou světelnou 
křižovatku u zahradnictví v Olešovicích, 
další pak na křižovatce na Želivci a kru-
hový objezd u rozhledny na Mandavě.

Red
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Kdo poprvé v životě přeplul přes rovník, musel podstoupit námořnický rituál. Karel během 
něj často vystupoval jako mořská panna. Že se posádka během párty dokázala pořádně 
bavit, je patrné i na následující straně.

S lodním kuchařem kolem světa
Karel Tupec proplul celý svět a zakotvil v Kamenici
Pekl chleby slonovi na palubě, viděl 
popravy v Libyi i rodeo v Americe. 
Procestoval všechny oceány a navští-
vil všechny kontinenty. Vždy se ale 
vrátil zpátky do Česka, kde má rodinu 
a jediný pocit domova. Karel Tupec 
hýří zážitky na týdny vyprávění a my 
Vám chceme poskytnout alespoň ma-
lou ochutnávku.

Dnes už člověka nenapadne, že Čes-
koslovensko kdysi vlastnilo a provozova-
lo desítky obřích zaoceánských náklad-
ních lodí. Z Afriky, Blízkého východu či 
Austrálie jsme dováželi suroviny a do 
celého světa naopak vyváželi naše vý-
robky. „Pamatuji, jak jsme kotvili v Tri-
polisu, z jedné strany irácká loď, z druhé 
iránská, a my jim oběma vyloďovali tan-
ky,“ je příklad z mnoha překvapivých vět, 
které pronesl během našeho povídání 
pan Karel.

Jak to všechno začalo? Karel Tupec se 
narodil na pražském Žižkově, kde také 
došlo k osudovému setkání. „Ve stejném 
domě žil námořník a ten pořádal besedy 
v tělocvičně. Měl krásnou modrou uni-
formu, kterou mi imponoval. Tehdy mě 
nenapadlo, že je to jen strojník,“ usmívá 
se Karel. Původní záměr stát se cukrá-
řem nebo číšníkem rázem přehodnotil, 
když zjistil, že by se mohl dostat na moře 
jakožto kuchař.  Za svým snem šel nej-
kratší možnou cestou, když se hned po 
skončení učiliště v 17 letech přihlásil do 
Československé námořní plavby.

Československo si tehdy nechávalo 
vyrábět své lodě v přímořských zemích, 

jako je Polsko, Bulharsko nebo třeba i Ja-
ponsko. Do přístavů pak posádky rozvá-
žely autobusy. Jedním z nich se na svou 
první plavbu vydal i sedmnáctiletý Karel. 
Přesně v den svého svátku 4. listopadu 
vyrazil do Varny na loď Pionýr brázdící 
Středozemní moře: „Moc rád vzpomí-
nám na Bejrút v Sýrii nebo Tripolis v 
Libanonu, dala se tam nakoupit spousta 
věcí nedostupných tehdy v Českoslo-
vensku, už tehdy měli zboží z Číny. Taky 
jste mohli zajít na filmy, které se u nás 
nemohly pouštět.“ Právě v Bejrútu viděl 
Karel poprvé Sedm statečných a vychut-

nal si klimatizované kino. „Krásná kina 
měli i v egyptské Alexandrii.“ Plavba po 
Středozemí zanesla Karla i do Benátek, 
tehdy ještě nezasažených masovým tu-
rismem. 

Termín „mořský vlk“ je namístě i pro 
kuchaře. Na mořích a oceánech trávil 
půl až tři čtvrtě roku v kuse, zažil bouřky, 
při kterých vylétávalo nádobí i z předem 
připravených „zahrádek“ a stoly jezdily 
ode zdi ke zdi. „Běžně jsme před pří-
chodem bouřky polívali ubrusy vodou, 
aby se na nich udrželo nádobí, jednou 
ale přišly takové vlny, že nám všechny 
slepice na paprice vyskákaly na podla-
hu,“ líčí Karel. Za čtyřicet let plavby ale 
nikdy nezažil situaci, která by zaváněla 
ztroskotáním. Na kapitány a posádky 
byl spoleh.

Totalita, která panovala tehdy v Čes-
koslovensku, dopadala na námořníky 
o něco méně než na lidi doma. Její ozvě-
ny však doléhaly i za oceán. Každá velká 
loď měla svého „kulturního pracovní-
ka,“ který své poslání plnil s větším či 
menším zápalem. Karlovi se díky jeho 
povinnostem v kuchyni dařilo většině 
politických naléváren vyhýbat. Ani on 
si však nemohl být jistý, kdo ho sleduje 
a reportuje o něm zpět do Českoslo-
venska: „Jednou mi došla majoránka 
a já se šel zeptat do lodě kotvící vedle, 
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jestli nemají nějakou navíc. Jejich kapi-
tán nařídil kuchaři, aby mi nějakou dal, 
a my ho zase na oplátku pozvali k nám 
na české knedlíky. Byl úplně nadšený. 
Jediná vada byla v tom, že to byla loď 
ze Západního Německa. Po návratu do 
Československa jsem šel okamžitě na 
kobereček a musel se zpovídat.“

Ne každá návštěva přístavu byla pří-
jemná. V indické Bombaji skolil Karla 
střevní virus tak mocně, že ho musela 
posádka nechat v nemocnici a odjet 
bez něj. To nejhorší, co si dokáže člo-
věk představit pod pojmem „indická 
nemocnice“ byla pravda. Ve špinavém 
přístřešku s nahrubo obílenými stěnami 
se tísnilo několik pacientů a od rušné 
ulice jej oddělovalo jen prkno zábradlí: 
„Sem tam mi strčila do obličeje hlavu 
kráva procházející kolem, dostával jsem 
kapačku, o jejímž hygienickém stavu 
jsem neměl nejmenší tušení. Po týd-
nu jsem ale získal dostatečnou formu, 
abych mohl odletět malinkým letadlem 
pro asi 12 cestujících do Dillí. Tam jsem 
se od nějakých Angličanů dozvěděl, že 
v Československu jezdí tanky Varšavské 
smlouvy a střílí do lidí.“ Jak je situace 
srpna 1968 vážná, došlo Karlovi až po 
příletu do nemocnice v Praze, v níž se 
doléčoval: „Okolo mě ležela spousta zra-
něných a postřelených lidí, jedné paní 
chyběla noha, tehdy mi opravdu došlo, 
co se vlastně stalo.“

Surovost diktatury viděl i v Libyi. „Po 
zakotvení v Tripolisu jsme si naladili 
místní televizi a v ní dávali jako běžný 
program popravy. Živě přenášeli, jak 
přetahují lidem přes hlavy kápě a věší 

je. Byla to stejná společenská událost 
jako u nás ve středověku, malé děti pak 
běhaly pod oběšenci a pro zábavu je 
roztáčely za nohy,“ vzpomíná Karel.

Existovalo tehdy nějaké místo na svě-
tě, kde měl pan Karel chuť vystoupit a už 
se nikdy nenalodit? „Určitě ne v Kana-
dě, kde mi přišlo moc zima,“ usmívá se 
a říká, že největší pokušení mu skýtala 
Austrálie: „Seděl jsem v restauraci, kde 
šéfkuchař obracel steaky na grilu, dal 
jsem se s ním do řeči a on mi nabídl, ať 
pracuju u něj, dokonce by mě nechal 
bydlet u sebe, než se postavím na vlastní 
nohy.“ Nabídku nakonec nevyužil. Pouto 
s rodným krajem, kde měl nejen rodinu, 
ale i spoustu přátel, s nimiž se potkával 
při hře na kytaru, bylo příliš silné. 

Karla nenalákaly ani Spojené státy, 

ačkoli dodnes vzpomíná na Tampu na 
Floridě, na Filadelfii v Pensylvánii nebo 
Houston v Texasu. Právě tam mohl sle-
dovat rodeo na býcích v obrovské aréně 
a soutěž kovbojů ve svazování dobyt-
čat. Když se rozkřiklo, že je kuchařem, 
pozvaly ho místní maminky do poro-
ty o nejlepší bramborový salát: „Kýval 
jsem hlavou, že je to moc dobré, i když 
nebylo. Američani prostě bramborový 
salát neumí.“

V Jižní a Střední Americe navštívil 
snad všechna přístavní města, která mají 
zvuk. Viděl Panamský průplav i Ježíše 
v Riu. Na obálce Zpravodaje můžete vi-
dět Karla, jak drží černobílou fotku lodě 
Jiskra. Právě s ní převezli z Indie slonici 
Gulab, která dodnes žije v pražské ZOO, 
a Karel jí před pěti lety přišel blahopřát 

Československo ve své době disponovalo desítkami záoceánských lodí, které přepravovaly náklad po celém světě.
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na oslavu jejích 60. narozenin a měl 
i krátký projev. Když ji tehdy jeho posád-
ka převážela, byla ještě slůně. „Někdo 
špatně vypočítal potravu a po několika 
dnech jí došlo jídlo, tak jsem jí pekl chle-
ba. Každý den spořádala osm šišek,“ líčí 
Karel a vzpomíná na schopnosti jejího 
chápavého chobotu, jímž vyházela z pa-
luby všechny kýbly do moře a Karlovi 
rozervala košili, z které uletěly knoflíky.

Gulab nebyla jediným zvířetem, které 

se za Karlova působení ocitlo na palubě. 
Při jedné plavbě ze Srí Lanky rozhodl 
kapitán, že propašují mládě orangutana. 
Jelikož už tehdy panoval zákaz, prošli 
chlapi přes celnici v těsném závěsu a ten 
uprostřed měl schovaného lidoopa pod 
kabátem. „Sedával mi během plavby na 
klíně, a protože jsem chlupatej, neustále 
se mi snažil něco vyšátrat z hrudníku, 
vzpomíná Karel na orangutana Bimba.

Zlatá éra Československé námořní 

plavby minula před desítkami let, její 
prosperující model zanikl během priva-
tizace a čeští kapitáni jezdí už jen pro 
zahraniční společnosti. Karel se svou 
manželkou se přestěhoval z Žižkova do 
Kamenice, a tak mu k chatě na venkově 
přibyl ještě jeden další dům: „Znamená 
to, že musím sekat trávník dvakrát,“ říká, 
ale nikoli s nechutí. S tímto krajem je 
bytostně spojený.

Red

Naše námořníky mile vítali i v Japonsku. Karel Tupec (vlevo) si se 
svou hostitelkou (napravo od něj) dopisoval ještě několik let.

Během cesty na Kubu se našel čas i k navštívení slavného klubu 
Tropicana v Havaně. Karel zcela vpravo.

Ohlédnutí za Dnem zdraví a sociálních služeb
Listopad je za námi a s ním i projekt 
Movember, charitativní a každoročně 
se konající akce, která upozorňuje na 
prevenci rakoviny prostaty a varlat, 
nejčastějších nádorových onemocně-
ní mužské populace. Tematicky jsme 
se letos připojili i my v rámci třetího 
ročníku Dne zdraví a sociálních slu-
žeb, kdy EUC zdravotnická skupina 
nabízela konzultace a poradenství 
k samovyšetření nejen varlat, ale 
i prsu – velmi časté rakovině u žen.  

Jak se říká, prevence je důležitá, ne-
bolí a není proto třeba se jí bát. A tak si 
všichni příchozí mohli nechat vyšetřit od 
MUDr. Aleny Černé problematická kožní 
znaménka, oční optika Marie Mazurové 
připravila orientační měření zraku s kon-
zultací a společnost Advantis Medical 
zajistila vyšetření krve s měřením satura-
ce kyslíkem, tlaku a tepu. Nechyběly ani 
tradiční poskytovatelé sociálních služeb: 
Chytrá péče s informacemi o SOS péči, 
Cesta integrace s odborným dluhovým 
poradenstvím, Terapeutické centrum 
Modré dveře se službami v oblasti péče 
o duševní zdraví a projektem na podporu 
uplatnění na trhu práce, Zajdovka s na-
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bídkou asistenčních služeb a dovozem 
obědů, DMA Praha s praktickou ukáz-
kou kompenzačních pomůcek a JUST 
se super produkty pro krásu a pohodu. 

Jako odměnu jsme měli pro všech-
ny malé dárečky, a pokud chtěli spojit 
příjemné s užitečným, mohli s námi i 
soutěžit o vstupenky na představení 

Kulturního centra. Třeba jako paní Eva 
Beránková, Olga Ebrová nebo pan Lu-
boš Žáček. Všichni už o výhře vědí a my 
jim srdečně gratulujeme! Jménem obce 
Kamenice a kulturního centra moc dě-
kujeme všem organizacím, které se akce 
zúčastnily a věnovaly svůj čas i odborné 
služby občanům nejen z naší obce. 

Věříme, že pro mnohé z Vás byla 
akce přínosem, našli jste odpovědi na 
své otázky, a pokud jsme pomohli, byť 
jen jednomu z Vás, měla smysl. Již nyní 
připravujeme další ročník, který zná své 
datum: čtvrtek 6. listopadu 2025.

Budeme tu zase pro Vás!
Jakub Hritz, Kateřina Kottasová

Cvičení pro nejmenší v herničce 
HERNAjs: Radost z pohybu a zábavy

Každý rodič ví, jak je pro malé děti 
důležité se hýbat, objevovat nové věci 
a navazovat přátelství. A protože to víme 
i my, zařadili jsme do programu hernič-
ky Hernajs každé úterý a pátek cviče-
ní pro nejmenší pod vedením lektorky 
Kateřiny Macháčkové. Je vhodné pro 
děti od 1,5 roku do tří let, spojuje zábavu 
s každodenním pohybem, má klíčový 
význam pro jejich fyzický, psychický 
i motorický vývoj a zároveň podporuje 
děti v prozkoumávání jejich těla a všech 
jeho možností. 

Na našich lekcích si hrajeme, tančíme, 
skáčeme, lezeme a občas si vytvoříme 
něco pěkného pro radost. Pomocí vese-
lých písniček a barevných interaktivních 

pomůcek se také učíme základům pohy-
bové koordinace, orientace v prostoru, 
vzájemné spolupráce a naším cílem je 
podpořit zdravé návyky od útlého věku. 
Prostě pestrou a aktivní pohybovou čin-
ností vytvořit skvělý základ pro zdravý 
životní styl v budoucnu.

Máte-li doma malého dobrodruha, 
který by si užil naše cvičení, nezmeškejte 
příležitost přihlásit své dítě do lekcí na 
druhé pololetí. Probíhají v příjemném 
prostředí, kde je vždy dobrá nálada a po-
hoda. 

Více informací na facebooku: 
facebook.com/hernickahernajs . 
Přihlásit se můžete soukromou zprá-
vou nebo prostřednictvím e-mailu: 

hernickahernajs@kamenice.cz. Tě-
šíme se na každého malého sportovce, 
který se k nám připojí!

Kateřina Macháčková, Jakub Hritz
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Česko zpívá koledy  
a Kamenice s ním

Vážení a milí, už se to blíží. Koledy 
v rámci celorepublikového projektu 
Česko zpívá koledy zazní v Kamenici 
u rozsvíceného vánočního stromečku 
již ve středu 11. prosince v 18:00 hodin. 
Neváhejte oslovit své přátele a známé, 
přiveďte děti a vnoučata, ať je nás co 
nejvíce. Texty koled dostanete na mís-
tě, pokud si vezmete lucerničky nebo 
světýlka, bude to skvělé. Přejme si, aby-
chom zažili pravou zimu a sníh, ale při-
praveni jsme i na oblevu a déšť. Zpívat 
budeme za každého počasí.

Na setkání se těší Vaši sousedé!

Provoz Kulturního 
centra a knihovny  
o vánočních svátcích  
a na nový rok 

Vážení čtenáři a návštěvníci,

v termínu od 20. prosince 
2024 do 3. ledna 2025 
budeme mít zavřeno. 
Děkujeme za Vaši přízeň  
v roce 2024 a těšíme se na 
opětovné setkání!

 Jakub Hritz 
Dagmar Walachová 

Z programové nabídky kulturního centra

Černé kalhoty a funky drive, čer-
né brýle a punková naléhavost, černé 
kravaty a jazzová elegance, bílé košile 
a rocková energie. To je legendární ka-
pela Laura a její tygři. Nenechte si ujít 
super koncert a skvělou muziku nejen 
v sedě, řádit můžete i vestoje :). Výtěžek 
ze vstupného věnujeme na komunitní 

Přestože je kulturní sezóna 2024/2025 
v plném proudu a máme za sebou řadu 
úspěšných podzimních akcí, včetně 
vyprodaného koncertu ANNY K., stále 
přemýšlíme, čím ji doplnit a co zajíma-
vého pro Vás připravit. V tomto čísle 
zpravodaje Vám tak nabízíme hned 
tři novinky: předvánoční charitativ-
ní koncert na podporu komunitního 
projektu a na jaro 2025 komedii pro 
dospělé a jedinečný muzikál pro děti 
a celou rodinu. 

Laura a její tygři – 
koncert na podporu 
herničky Hernajs
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projekt pro maminky s dětmi hernička 
Hernajs. Spojte příjemné s užitečným 
a podpořte dobrou věc.

 
termín: 15. 12. 2024, 19:30
místo: Kulturní centrum Kamenice
cena: 250–350 Kč
vstupenky: KC Kamenice, www.goout.cz

To prostě musíte vidět. Mandy a Ta-
nia, dvě krásné tanečnice z nočního 
klubu v londýnském Soho, se dostaly 
do svízelné situace. Co se stane, až se 
nesmlouvavý majitel klubu Velký Mack 

Nohy vzhůru – taková 
bláznivá hra tu ještě 
nebyla

Teta Květa a kamarádi  
– příběh plný písniček  
a tance

Teta Květa se ve svém domečku nudí 
a stýská se jí. V tu chvíli se zjeví víla 
Chytrolínka, která jí přičaruje spousty 
nových kamarádů a začíná to pravé dob-
rodružství s tancem a písničkami z oblí-
beného YouTube kanálu TV PRO DĚTI.

termín: 23. 3. 2025, 15:00
místo: Kulturní centrum Kamenice
vstupné: 249 Kč
délka představení: 60 minut bez 
přestávky
vstupenky: KC Kamenice, www.goout.cz

dozví, že Mandy má aférku s Gerrym 
a Tania zase s Terrym a pošle na ně své 
kumpány? A co se stane, až se dozví, že 
nejde jenom o aférky jeho tanečnic, ale 
také o velké peníze?

hrají: Martin Zounar, Martin Kraus, Mar-
kéta Procházková, Kateřina Pechová, 
Robert Hájek, Denny Ratajský nebo Jiří 
Štrébl

termín: 22. 5. 2025, 19:30
místo: Kulturní centrum Kamenice
cena: 490–590 Kč
délka představení: 120 minut s pře-
stávkou 
vstupenky: KC Kamenice, www.goout.cz

Jakub Hritz

Stačí, když na webu www.kckame-
nice.cz zakoupíte poukaz v libovolné 
hodnotě a množství a darujete ho k Vá-
nocům, narozeninám, svátku nebo je tak 
pro radost. Pak je na obdarovaném, aby 
si sám vybral vstupenky na divadlo nebo 
koncert dle svého vlastního výběru. 

Přinášíme další novinku z kulturáku. 
Něco, o co jste si dlouho psali a co 
Vám v naší nabídce chybělo – dárkové 
poukazy. Od teď je tak ještě snazší 
udělat radost někomu blízkému. 

Darujte poukaz na kulturu, darujte zážitek

Dárkový poukaz lze uplatnit při on-li-
ne nákupu v prodejní síti GoOut a jeho 
hodnota bude odečtena z částky k za-
placení. V případě, že částka bude vyšší, 
lze ji doplatit. A pozor: pokud se naopak 
celá hodnota poukazu nevyčerpá, je 
možné ji využít při dalším nákupu.

Věříme, že tuto nabídku oceníte, a již 
pracujeme na další novince, abonmá. 
Pokud vše půjde hladce, těšit se na něj 
můžete od sezóny 2025/2026. 

Přejeme Vám i blízkým příjemné kul-
turní zážitky!       Jakub Hritz

Adventní Kavárnička bezpečí
Poslední letošní kavárničku pojmeme 
trošku netradičně. Ostatně můžeme 
si to dovolit. Celý rok jsme se pilně 
vzdělávali, tak si zasloužíme malý 
oddych. 

Na příjemné posezení Vás tentokrát 
zveme ve středu 4. prosince v 10:00 
hodin. V dílničce si vyrobíme vánoční 
dekorace, společně s dětmi, které bu-
dou mít ve stejný čas tvoření v knihov-



Pohádkování s knihovnou:  
Vánoční příběh
11. 12. 2024, divadlo 17:00, 1. patro Kulturního centra
Doporučené vstupné: 50 Kč/osoba

Zveme všechny malé děti s rodiči na poslední loutkové 
představení v tomto roce, opět v provedení divadélka Loutky 
v lese. Krásný biblický příběh od narození Ježíška, putování 
Marie s Josefem do Betléma, zjevení betlémské hvězdy, až 
po klanění tří králů. Po pohádce si  tentokrát místo výtvarné 
dílničky budete moci spolu s divadélkem zazpívat mnoho 
klasických vánočních koled. 

Doporučujeme rezervaci místa telefonicky na 773 304 252, 
737 258 291, písemně na knihovna@kamenice.cz nebo 
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ně s malířkou Marií Pápolovou, si něco 
pěkného namalujeme a při dobré kávě 
a cukroví se v adventním čase zastaví-
me a užijeme si klid a pohodu. To ale 
není všechno, přijde mezi nás Mikuláš s 
čertem a andělem. O den dříve proto, že 
další den bude mít spoustu práce obejít 
všechny kamenické děti. Pro ty, kteří byli 
hodní, bude mít malý dárek a ani hříšníci 
nepřijdou zkrátka, vykoupí se písničkou 
nebo básničkou :-)

Jako tradičně budeme servírovat 
kávičku od Včera upraženo – Pražírna 
Kamenice a prosincové setkání podpoří 
Zajdovka s.r.o., pečovatelská služba pro 
seniory, www.zajdovka.cz.

Projekt Kavárničky bezpečí společný-
mi silami realizují Kulturní centrum Ka-
menice a obec Kamenice ve spolupráci 
s Klubem seniorů 55+ aktivní.

Kateřina Kottasová, Jakub Hritz

Rezervace předem  
na tel: 731 045 466, e-mailu: 
kckamenice@kamenice.cz  
nebo osobně.

Zprávy z knihovny: průzkumy a pozvánky
Víme, jak nás naši čtenáři ohodnotili

Odpovědi na otázku: „Který žánr knih nejvíce preferujete?

Odpovědi na otázku: „Jak často navštěvujete knihovnu?

V říjnu jsme pro naše čtenáře připravili dotazníkový prů-
zkum, jehož cílem bylo zjistit celkovou úroveň poskytova-
ných služeb, s čím jsou spokojeni, co bychom měli vylepšit 
a co jim případně u nás chybí. Mysleli jsme i na děti, takže 
i ony měly šanci nám říct svůj názor.

Dotazníky byly k dispozici online na webových stránkách 
a v tištěné podobě přímo v knihovně.

S jakými dotazy jsme se na Vás obrátili? 
Zajímal nás provoz knihovny, složení knihovního fondu, 

služby a akce, prostředí nebo digitalizace knihovny.

Jak to pro nás dopadlo?
Dotazník vyplnilo 41 dospělých a 5 dětských čtenářů. Více 

odpovídaly ženy (82,1 %), u dětí pak více dívky (80 %). 
 
Průzkum - máme u vás dobré skóre: navštěvujete nás 

totiž často. Dospělí čtenáři nejvíce jednou měsíčně (46,3 %), 
děti jednou za dva týdny (60 %). Většině vyhovuje stávající 
otevírací doba knihovny, dospělým v 90,2 %, dětem v 100 %.

S výběrem knih z našeho fondu je u dospělých čtenářů 
maximálně spokojeno 50 %, u dětí 60 %. Žánrově preferujete 
beletrii (dospělí 65,9 %), děti (60 %), hodně často využíváte 
knihy z výměnných fondů benešovské a kladenské knihovny 
(52,8 %).

S ochotou a přístupem personálu jsou spokojeni do-
spělí i děti v 100 %, celkovou úroveň poskytovaných služeb 
pak hodnotíte na výbornou v 87,8 %. Knihobudky využíváte 
poměrně často (45 %), zavedení nové služby e-audioknihy 
byste uvítali v 64,1 %, návratový box v 60 %, z pořádaných 
akcí preferujete besedy se spisovateli (46,9 %).

Nové prostory po rekonstrukci se vám líbí, vyhovují vám 
v 100 %, u dotazu, zda byste ocenili zvukově oddělenou studijní 
část knihovny, jste odpověděli v 83,8 % ne.

A teď něco málo k číslům o digitalizaci: webové stránky 
využíváte v 60,5 % v menší míře, online katalog v  43,6 %, 
informace o akcích a provozu hledáte ve  41 %, většina z vás 
na stránkách najde to, co hledá (62,2 %). Těší nás zájem 
o zavedení nových služeb: online registraci (51,3 %), platby 
ročního poplatku online (52,8 %). Naopak interaktivní panel 
ve vestibulu KC odmítlo 55,9 % z vás.

Jsme moc rádi, že kromě vyplněných otázek jste nám na-

psali celou řadu zajímavých námětů, připomínek a dotazů. 
Děkujeme za ně, protože pomáhají zlepšovat naše služby.

Přikládáme dva grafy, které jsme vybrali pro ilustraci. 
Kompletní výsledky průzkumu najdete na stránkách www.
kckamenice.cz  v záložce knihovna nebo vám je na vyžádání 
vytiskneme v knihovně.

Dagmar Walachová, knihovna
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Odpovědi na otázku: „Který žánr knih nejvíce preferujete?

Odpovědi na otázku: „Jak často navštěvujete knihovnu?

osobně v knihovně. Podrobnější informace najdete na 
www.kckamenice.cz, nebo v knihovně. 

Těšíme se na vaši účast!
Dagmar Walachová, knihovna

Pošta pro Ježíška
termín: 2. - 17. prosince 2024
místo: prostory knihovny

Speciální schránka na dopisy pro Ježíška bude letos již po 
deváté čekat v knihovně na dopisy všech dětí, které nás v pro-
sinci navštíví a svá vánoční přání budou chtít poslat Ježíškovi 
do nebes. A pak se těšit na jejich splnění. 

Jak napsat Ježíškovi? Stačí, milé děti, pár jednoduchých 
kroků. Doma si připravte dopis, ve kterém Ježíškovi napište, 
které dárky byste chtěly najít pod stromečkem. Pokud neumíte 
psát, namalujte obrázek. Dopis vložte do nezalepené obálky 
nadepsané vaším jménem a adresou. V uvedeném termínu 
doneste k nám do knihovny. Zde pro vás bude připravena 
Ježíškova poštovní schránka, do které svůj dopis vhodíte. My 
jej opatříme speciálním razítkem a nebeskou poštou pošleme 
přímo k Ježíškovi. Věříme, že také letos se na vaše dopisy 
Ježíšek moc těší! 

Dagmar Walachová, knihovna

Připomínáme prosincové akce
4. 12. Vánoční malování s Marii Pápolovou
5. 12. Mikuláš v knihovně 
Rezervace na obě akce: tel. 773 304 252
e-mail: knihovna@kamenice.cz

Podrobnější informace jsme vám přinesli již v listopadovém 
Zpravodaji, k dispozici najdete také na webu kckamenice, nebo 
písemně a osobně v knihovně.

Prosincové knižní novinky 
Pro dospělé
• Kéž bys tu byl (Jodi Picoultová)
• Námi to začíná (Collen Hooverová)
• Zatmění (Jo Nesbo)
• Vetřelec (Kristýna Trpková)
• Sudetský dům III. (Štěpán Javůrek) 
• Tři oříšky pro prince (Pavel Trávníček)
• Slavná románská filmová klasika (Ondřej Slanina) 
• Finanční zralost. Klíč k finanční spokojenosti 

(Veronika Kalátová)

Pro děti
• Pachatelé dobrých skutků. Bouráci, Klofáci (Miloš 

Kratochvíl) 
• A ještě jsem prý drzá (Marta Hlušíková)
• O ježečku Jendovi (Ana Serna) 
• Jáma a kyvadlo (Edgar Allan Poe)
• David Copperfield (Charles Dickens) 
• Kleopatřina pomsta (Maria Maňeruová)

Tipy na novinky ze světa e-knih, které si můžete 
zdarma zapůjčit z našeho online katalogu: 
Nevěsta kristova (Vlastimil Vondruška), Neviditelný 
muž (Bjanka Bejlová), Drak na polní cestě (Jiří 
Hájíček), Dvojí život (Jana Poncarová ), Dravé zvěři 
napospas (Jana Jašová), Devatenáct schodů (Mollie 
Bobby Brown), Hrobové ticho (Jane Isaacová), Ptačí 
hotel (Joyse Maynardová), Mořský hřbitov (Aslak 
Nore) a mnoho dalších.
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Listopad v mateřské škole 
První listopadový den jsme v mateřské škole odstartovali 
oslavou svátku Halloween. Čekalo nás zábavné dopoledne 
plné her, soutěží a diskotéka ve strašidelných kostýmech. 
Děti se na tento den vždy velmi těší a řádně si ho užijí. Při-
pomněli jsme si však i Dušičky, tedy památku na zesnulé, 
které jsou u nás svátkem s velmi dlouhou tradicí. Děti si 
připomněly rozdíly v těchto tradicích a charakteristiku 
jednotlivých svátků. 

A nebyl by to listopad bez oslav svátku svatého Martina. 
Děti se seznámily s pranostikami a tradicemi, hrály si a dra-
matizovaly jízdu svatého Martina na bílém koni. Věnovali jsme 
se i dalším tématům jako například roční období a počasí, 
pohádky a volně žijící zvířátka. 

V listopadu se v mateřské škole konal i velmi zajímavý kurz 
první pomoci pro děti. Zábavnou formou si děti osvojily zá-
klady první pomoci stejně jako dospělí. Na kurzu byly použity 
obrázky, nácviky a simulace. 

Děti se učily dávat si pozor na vlastní bezpečnost, tele-
fonovat s cizím člověkem (dispečerem), ale i zaklánět hlavu 
a stlačovat hrudník. 

Dále proběhlo i tradiční vánoční focení dětí, na které se děti 
řádně připravily a oblékly se do svátečního oblečení.

Co je však pro děti velmi důležité a na co se velmi těší, je 
vánoční besídka pro rodiče, konaná v měsíci prosinci. Proto 
jsme nic nepodcenili a začali jsme nacvičovat pohádky, učit se 
básničky, písničky a koledy na vánoční besídku. A jak se nám 
ta besídka vydařila, se dozvíte až v dalším vydání. Přejeme 
všem krásné prožití vánočních svátků.

učitelky Sluníček Aneta Beránková a Eliška Brejlová

Učení, draci a lampiony na základní škole

Dušičkové putování k hrobce se letos 
odehrálo ve čtvrtek 7. 11. Začíná se nám 
z toho stávat milá každoroční tradice. 
Čas kolem Dušiček se snažíme vyplnit 
aktivitami a vyprávěním o tomto svát-
ku. Vyrábíme lucerničky a halloweenské 
dárečky.

Cestou k Ringhofferově hrobce nám 
dušičkově mrholilo, ale přesto se nám 
všem povedlo zapálit za svou družinu 
svíčku a tím zakončit letošní putování.

družinové děti a paní vychovatelky 

Dušičkové putování  
ve družině

ZŠ Kamenice hostila 
chorvatské žáky v rámci 
mezinárodní mobility 
Erasmus+ 

Ve dnech 4.–8. listopadu se na naší 
škole, ZŠ Kamenice, uskutečnila mezi-
národní mobilita, během níž jsme měli tu 
čest přivítat šest žáků ze školy Osnovna 
škola Zmijavci z Chorvatska. Žáci 7. tříd 
měli jedinečnou příležitost seznámit se 
se svými chorvatskými vrstevníky, a to 
prostřednictvím aktivit, které probíhaly 
v anglickém jazyce. 

Program byl zaměřen na vzájemné 
poznávání kultur, tradic a zajímavostí 
obou zemí. Žáci společně objevovali za-
jímavé informace o Česku i Chorvatsku, 
včetně významných osobností, které 

ovlivnily historii a současnost obou náro-
dů. Prostřednictvím interaktivních aktivit 
se nejen dozvěděli mnoho nového, ale 
také si procvičili angličtinu a rozvinuli 
své komunikační schopnosti. 

Součástí programu byla také návště-
va Prahy, kde chorvatští hosté obdivo-
vali historické památky našeho hlavního 
města. V rámci kulinářské aktivity pak 
žáci společně připravili tradiční český 
jablečný závin. Tento zážitek byl pro 
chorvatské žáky nezapomenutelný, pro-
tože se mohli seznámit s českou kuchyní 
a zároveň si užít společně strávený čas 
s českými kamarády. 

Celý týden byl plný poznávání, spolu-
práce a přátelské atmosféry. Věříme, že 
tento program obohatil nejen chorvatské 
hosty, ale také naše žáky, kteří si díky 
němu rozšířili obzory a navázali nová 
mezinárodní přátelství. 

Mgr. Lenka Hradecká 

Drakiáda s rodiči  
a dětmi z 2. A

Podobně jako v minulém roce se 
snažíme s dětmi a rodiči z 2. A scházet 
i mimo školu. Letos jsme se domluvili na 
podzimní drakiádě. V sobotu odpoledne 
jsme se sešli před školou a společně 
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vyrazili na louku u Kostelce u Křížků. 
Slunce krásně svítilo, ale foukal jen mírný 
vítr. I tak se podařilo dostat do vzduchu 
skoro všechny draky. Když jsme si do-
syta užili draků, vrátili jsme se k ohni-
šti v nivě pod školou. U ohně jsme při 
opékání buřtů a hraní na louce vydrželi 
skoro až do tmy. Děkuji všem dětem 
a rodičům za milé odpoledne.

Mgr. Jana Zítková, třídní učitelka 2. A

Lampionový průvod s přespáním  
pro 1. C 

Děti z 1. C se rozhodly, že už jsou velcí školáci, a tak zvlád-
nou svatomartinský lampionový průvod a první společné 
přespávání ve škole. 

Po společném srazu před školou jsme si nachystali pelíšky 
a vyrazili ven na průvod. Děti jsme rozdělili do skupinek, které 
vedly žačky z 9. C. A s rozsvícenými lampionky se všichni 
vydali na nivu, kde na děti čekaly zábavné úkoly spojené se 
svatým Martinem. 

Žačky z 9. C pomáhaly dětem číst zadání a plnit úkoly na 
jednotlivých stanovištích. Po návratu do třídy si děti daly malou 
svačinku, četli jsme si o Martinovi a hráli hru. Před spaním si 
děti vyrobily dva bílé koníky. Pak proběhla večerní hygiena 
a pohádka na dobrou noc. Ještě před 22 hodinou už všichni 
spokojeně oddychovali ve svých spacáčcích a vše proběhlo 
bez stýskání a bez slziček :)             Lara Vogeltanzová 

I letos pokračujeme na škole s žákovským parlamentem. 
Každá třída od 2. do 9. ročníku si zvolila dva zástupce. Při 
vymýšlení akcí se snažíme vždy přijít s něčím, do čeho se 
bude moci zapojit každý žák, třída i učitelé. Letošní rok jsme 
otevřeli prvním ze série speciálních dní – Dnem v domácím 
oblečení. Každý mohl přijít do školy v něčem extra pohodl-
ném od tepláků až po župany, overaly a různé papuče. Pocit 
domácí pohody si některé třídy zpestřily vařením a popíjením 

Třídy si zvolily zástupce do parlamentu

čaje, přípravou moučníku nebo čtenářskými dílnami. Čas na 
schůzkách parlamentu vždy rychle uteče, a tak jsme si ho 
zkusili natáhnout při společném přespávání z pátku na sobo-
tu. Kromě různých her a společné večeře jsme se pustili i do 
přípravy další akce. Nemůžeme ještě prozradit podrobnosti, 
ale myslíme si, že vše je na dobré cestě.              

za tým školního parlamentu 
Jana Zítková, Eva Růžičková a Gábina Kováčová
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Na začátku listopadu byla posledním 
závodem oblastního žebříčku zakon-
čena velmi úspěšná sezóna oddílu OK 
Kamenice. Naši závodníci posbírali 
letos úspěchy napříč všemi katego-
riemi a nebyl závod, ať už na oblast-
ní, republikové, nebo i mezinárodní 
úrovni, kde by nebyla OK Kamenice 
na stupních vítězů.

Nejvýznamnější úspěchy sklidili naši 
reprezentanti Jakub Glonek a Lucie Se-
míková na mistrovství světa a mistrov-
ství Evropy, nesmíme zapomenout na 
medailistku z MS v MTBO Valerii Ka-
mererovou. Na mistrovstvích ČR byli 
úspěšní naši individuální závodníci, Luc-
ka Semíková na velmi těžké klasické trati 
s přehledem zvítězila, na krátké trati byl 
bronzový Martin Gajda v juniorech, měli 
jsme medailové ženské a mužské štafety 
i družstva. V reprezentačním výběru pro 
rok 2025 má Kamenice zastoupení ve 
všech kategoriích.

Nejdůležitější pro náš oddíl je však 
to, že nám vyrůstá silná nová generace 
závodníků z našich žáků a dorostenců. 
V letošním roce se ozývaly ovace pro 
Kamenici na každých závodech, kterých 
jsme se s dětmi a mládeží zúčastnili. 
Vyhráli jsme s přehledem středočeský 
oblastní žebříček v žákovské kategorii, 
v individuálních kategoriích děti získaly 

téměř všechna medailová místa od nej-
mladších po nejstarší žáky. Medailově 
úspěšní byli žáci na Českém poháru 
štafet, MČR družstev byli součástí stří-
brné středočeské štafety i družstva. Žá-
kovské družstvo tvoří v současné době 
cca 30 velmi vyrovnaných závodníků na 
vrcholové úrovni a zhruba dalších 30 no-
váčků a začínajících nadějí, kteří své zku-
šenosti a ostruhy teprve získávají. Naši 
dorostenci i přes početně mnohem slab-
ší složení získali na středočeské úrovni 
3. místo, což pro ně znamená úspěch 
srovnatelný s žáky. Členové oddílu, kteří 
navštěvují ZŠ Kamenice, vyhráli na jaře 

krajské kolo Přeboru škol v orientačním 
běhu a na republikové úrovni se roz-
hodně neztratili a skončili jako nejlépe 
umístěná ZŠ mezi víceletými gymnázii 
z celé ČR.

Výčet těchto úspěchů dětí a jejich vel-
mi početná členská základna znamená 
samozřejmě velmi náročnou práci a pří-
pravu pro oddílové trenéry, kteří v oddíle 
působí za symbolickou odměnu v rámci 
svého volného času. Jim patří velké díky 
za systematickou a neúnavnou přípravu 
a péči o děti, za čas a úsilí, které této 
práci věnují. Bez nich by děti takových 
úspěchů nedosáhly.     Kamila Pokorná

Úspěšná sezóna KAMenického orientačního běhu 

Halloween v hodinách angličtiny

V hodinách angličtiny jsme po podzimních prázdninách 
oslavili Halloween.  Vysvětlili jsme si rozdíl mezi tímto svát-
kem, Dušičkami a svátkem Dia de Muertos.  Děti se oblékly 
do nápaditých kostýmů a zdárně nám asistoval náš nový 
kostlivec Oskar.   S Oskarovou spoluprací jsme se názorně 
naučili písničku „Dem Bones“.             

Lenka Šůnová, učitelka AJ

Společné čtení druháků se šesťáky
Paní učitelka nám řekla, 

abychom si do školy při-
nesli knížku, kterou jsme 
měli rádi, když jsme byli 
malí. 

Mohli jsme pracovat 
buď sami, nebo ve dvoji-
cích. Vybrali jsme si kapi-
tolu a vyrobili k ní pracovní 
list. Po jejich vytvoření jsme 
je převedli do elektronické 
podoby pomocí tabletů. 
Přepsali jsme otázky, vlo-
žili obrázky a paní učitelka 
nám je vytiskla. Ve čtvrtek 
7. 11. jsme šli k druhákům. 
Druháci se rozdělili po dvou 
a třech a přidali se k nám. Společně jsme si přečetli část knížky 
a prohlédli si obrázky. Děti z druhé třídy pak vypracovaly náš 
pracovní list. Nakonec jsme společně kreslili obrázek k přečte-
né kapitole. Druháci byli moc šikovní a všechno měli správně.           

2. A a 6. A
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DO NOVÉHO ROKU S ÚSMĚVEMDO NOVÉHO ROKU S ÚSMĚVEM

PF 2025PF 2025

Sport Academy spouští 
přihlašování na letní 
kempy

Sice nám teprve pomalu začíná zima 
a sezona kroužků a turnajů Sport Aca-
demy je v plném proudu, přesto je ale 
pomalu čas začít myslet na léto. Abys-
te si ho mohli lépe naplánovat, spouš-
tíme už teď na našem webu přihlašo-
vání na letní Summer Campy. Mladé 
sportovce na nich čekají nejrůznější 
sportovní hry, výlety, koupání v ba-
zénu, a především spousta zábavy, 
radosti z pohybu venku i v tělocvičně 
i nových kamarádů. 

V nabídce letos máme kempy zamě-
řené především na florbal v Říčanech 
a Dolních Břežanech, horolezecké na 
Praze 12, všeobecně sportovní kempy 
ve Škvorci, kempy pro školky v Dolních 
Břežanech nebo šipkařské kempy. Žád-
ný mladý sportovec by na našich letních 
kempech neměl chybět. Blíží se Vánoce 
a takový Sport Academy Camp může 
být ideálním vánočním dárkem. Pro ty, 
co se na kemp přihlásí do 24. prosince, 

jsme také připravili vánoční slevu. Vý-
hodnější ceny také nabízíme sourozen-
cům. Kompletní přehled všech našich 
kempů naleznete na academy-sport.cz/
camp.

Listopad je v naší akademii také tra-
dičně měsícem podzimního florbalového 
turnaje. Nejinak tomu bylo i letos. 16. lis-
topadu se v hale Na Fialce v Říčanech 
sešlo kolem sto padesáti dětí, aby se 
utkalo o medaile a pohár Floorball Aca-
demy Tour. Zápolilo se nejprve v mladší 
a poté ve starší kategorii. Ačkoliv si ví-
tězný pohár a medaile nemohli odnést 
všichni, za velké nasazení, pohledné 
florbalové akce a fair-play hru by si je 
zasloužil každý z účastníků. Všichni mla-

dí florbalisté z našich kroužků rodičům, 
trenérům i dalším divákům ukázali, co 
se za první měsíce nové sezony naučili. 
A my se už teď těšíme, co předvedou na 
dalším turnaji v zimě, ten je na programu 
už 1. 2. 2025 v hale v Dolních Břežanech.

Závěrem nám dovolte popřát členům 
naší akademie, rodičům, ale i dalším čte-
nářům veselé Vánoce a šťastný nový 
rok. Děkujeme všem, kteří svěřili své 
ratolesti do rukou našich trenérů a kteří 
umožňují dětem sportovat, ať už v naší 
akademii, či kdekoliv jinde. Sport a po-
hyb je totiž pro zdravý život naprosto 
nezbytný a v dnešní době plné lákadel 
v podobě moderních technologií na to 
někdy zapomínáme…          Vít Voltr
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Klub seniorů při KC Kamenice
Adventní čas, ladovská zima, zdobení 
příbytků, světla svíček, vonící cukroví 
a punč. Tajemství, očekávání, setká-
vání blízkých a přátel a všudypřítom-
ná netrpělivost dětí, jsou předzvěstí 
Vánoc. Přestože si přejeme Vánoce 
klidné a pohodové či veselé, nemusí 
se nám to vždy vyplnit. Přes všech-
no to chystání a přípravy nám všem 
přejme dny plné vnitřního klidu a po-
hody. Zažehněme světlo v našich du-
ších, ať nám svítí na cestu do nové-
ho roku a na vše dobré, co nás na té 
cestě potká. Příjemné svátky vánoční 
i rok 2025 vám přejí Marie.

4. 12. Adventní tvořivá dílna s Ka-
várničkou bezpečí
Letošní tvořivou dílnu pro vás uspořá-
dáme společně s knihovnou a kultur-
ním centrem, které má připraveno pro 
všechny zúčastněné malé tajemství 
a překvapení.
Tradičně se sejdeme v přísálí KC, kde si 
vyrobíme jednoduché vánoční dekorace. 
S sebou: brýle, nůžky a tavnou pistoli, 
kdo máte. 
Vezměte kytaru na trénování koled, 
umocníme tím atmosféru.
Přihlášky do 1. 12.
Vstup zdarma. Občerstvení zajištěno.
Začátek v 10 hod. v přísálí KC Kame-
nice.

18. 12. Vánoční večírek
Naši celoroční aktivitu završíme na vá-
nočním večírku, na který srdečně zve-
me všechny aktivní seniory, ale i ty, jež 
se v průběhu roku našich akcí a aktivit 
účastnili jen sporadicky. Čeká nás od-
poledne s vůní skořice a jehličí, vzájem-
né pospolitosti a radosti z přítomnosti 
kamarádů a dobrých duší, slavnostní 
přípitek s večeří, program a na závěr roz-
dávání drobných dárků jako poděkování 
nás organizátorek za vaši přízeň a účast 
na akcích, které pro vás už 10. rokem 
s láskou připravujeme.
Přihlášky do 8. 12.
Cena: 250,- Kč/os. (v ceně přípitek, 
večeře, pivo, víno, pochutiny)
Platby: 9. 12. v 10,30 hod. v KC Kamenice.
Začátek v 15 hod. v sále KC Kamenice. 
Předpokládaný konec do 20 hod.

Zveme vás na tyto 
prosincové akce:

31. 12. Tradiční silvestrovský špacír 
S letošním rokem se rozloučíme vycház-
kou ke štiřínským studánkám, kde po-
svačíme a chvíli spočineme, a poté se 
vydáme směr Želivec.
Sraz na vycházku u Billy v 11 hod., 
a pro ty z vás, kdo se přidají až na Želiv-
ci u p. Žilíka, sejdeme se pod pergolou 
ve 14 hod., kde již bude připraven plá-
polající oheň.
S sebou: podsedáky, napichovátka, 
buřty a vše k tomu, něco malého k na-
bídnutí ostatním, kalíšky či skleničky na 
přípitek, kytary a jiné hudební nástroje 
a na zpáteční cestu domů čelovky.
My, organizátorky klubu, pro vás připra-
víme teplé nápoje a přípitek.
Aktuální informace nebo změny najdete 
na nástěnce u KC a na webu klubu.

29. 1. Muzeum B. Smetany
Naše první návštěva Prahy v roce 2025 
bude do Muzea Bedřicha Smetany, sice 
trošku opožděně, protože v roce 2024 
uplynulo 200 let od narození tohoto hu-
debního genia. 
Rády bychom vám zprostředkovaly ne-
jen dlouhodobou výstavu věnovanou 
jeho životu a dílu, ale i možnost nahléd-
nout do kouzelného světa operních kos-
týmů a do tajů restaurátorských prací, 
kdy výstava „Obnovená krása divadel-
ních kostýmů Smetanových oper“ končí 
28. 2. 2025! 
Za shlédnutí stojí také budova muzea, 
která se nachází na břehu Vltavy v bez-
prostřední blízkosti Karlova mostu. Bý-
valá staroměstská vodárna, postavená 
v letech 1883 až 1884 podle plánů ar-
chitekta Antonína Wiehla v místě, kde 
stály staroměstské Městské mlýny. Jeho 
architektonickou kompozici umocňuje 
bohatá sgrafitová výzdoba dle návrhů 
českých malířů Josefa Ženíška a Miko-
láše Alše. Díky nim patří budova Muzea 
Bedřicha Smetany mezi nejkrásnější no-
vorenesanční stavby v Praze. Již nyní se 
těšíme se na vaši hojnou účast.
Přihlášky do 26. 1.
Cena: 150,-Kč/65+ kameničtí, 200,-
Kč/ostatní (vstupy, průvodce)
Platby 27. 1. 2025 v 11 hod. ve velkém 
sále KC Kamenice
Sraz v 8 hod., odjezd v 8:15 hod., ná-
vrat do 16 hod.

Co vás čeká v lednu?
15. 1. Povídání s restaurátorem p. 
Burešem 
Vyprávění p. Bureše o zajímavé restau-
rátorské práci a osobních zkušenostech
všechny jistě obohatí. Přijďte si je po-
slechnout!
Přihlášky do 13. 1.
Cena: 50,-Kč/osoba (lektorné), platba 
na místě
Začátek v 10 hod. v přísálí KC Kame-
nice.
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Všechny aktuální informace k připravovaným akcím a fotografie k akcím 
proběhlým najdete na webu www.kckamenice.cz - lišta Klub seniorů a na 
nástěnce u KC. Kontakty na organizátorky klubu:

Hajdušková Marie:   Grafnetter Marie: 
tel. 773 222 369   tel. 721 865 938
hajduskovam@seznam.cz   marie.grafnetter@seznam.cz

Celá strana: 5 000 Kč 
(na zrcadlo sazby: 188 x 264 mm,  
na spad: 210 x 297 mm + 5 mm) 
Polovina: 3 000 Kč 
(170 x 120 mm) 
Čtvrtina: 1 600 Kč 
(90 x 130 mm) 
Osmina: 800 Kč 
(92 x 63 mm)

Zvýhodněná inzerce

Dlouhodobá – sleva 30% 
V případě nepřetržité inzerce v 5 po sobě jdoucích vydáních.

Předplacená – sleva 25% 
3 inzeráty ve třech po sobě jdoucích vydáních nebo 
s konkrétním uvedením měsíce vydání. Platba předem.

Neziskové organizace – sleva 20%

Řádková inzerce 
Do 150 znaků: zdarma

Ceník inzerce (bez DPH)
 
Periodický tisk  
územního samosprávného celku - obec Kamenice 
Vychází měsíčně. 
Distribuce: OÚ Kamenice  
Šéfredaktor: Jakub Ryška 
Korektury: Nikola Dlabajová 
Grafika: Jakub Ryška, Jan Vajda 
Vydává: OÚ Kamenice, IČ: 00240273 
Adresa redakce: Ringhofferovo náměstí 434, Olešovice, 251 68 
Kamenice; heslo „Redakce”  
Telefon a fax: +420 323 673 105 
E-mail: redakce@kamenice.cz  
Tisk: NAVA Tisk s.r.o. 
Počet: 2000 ks 
Registr: MK ČR E 13287  
Příští uzávěrka: 15. prosince. 
Nevyžádané rukopisy a další podklady nevracíme.  
Uveřejněné příspěvky nemusí vyjadřovat stanovisko vydavatele. 
Redakce si vyhrazuje právo rukopisy přizpůsobit tisku.  
Za obsah, stylizaci i gramatiku článků odpovídá autor příspěvku. 
Za soulad fotografií se zákonem GDPR odpovídá zasilatel.  
Na příspěvky dodané po uzávěrce nebude brán zřetel.  
Autorské články šéfredaktora jsou podepsány značkou „Red“.

Zpravodaj z Kamenice, prosinec 2024

Máme za sebou podzimní drakiádu. 
Přestože bylo ve středu 23. října téměř 
bezvětří a dost jsme se po louce nabě-
hali, pár draků vzlétlo! Náš pilot Pavel 
předvedl letecké kousky se svým mo-
delem. Vydařené počasí nás naladilo 
na milé posezení s přáteli. Marušky při-
pravily jako vždy pohoštění, tentokrát 
jsme pekli brambory v popelu, maličko 
osolit, přidat zakysanou smetanu... To 
byla panečku dobrota! Někdo si přinesl 
buřty na opečení. Měli jsme i pár přípitků 

Za Klub seniorů 55+ aktivní bychom 
chtěly poděkovat za celoroční spolu-
práci našim milým kolegům v kultur-

říjnovým oslavencům. Jsme rádi, že vás 
máme! Děkujeme a těšíme se na další 
akce.

Sepsali Zdeňka a Jirka Vinklerovi

Ohlédnutí za akcemi ním centru a knihovně, obci za finanč-
ní podporu, sponzorům a dobrým 
spřízněným duším, ale hlavně vám, 
našim Senklubákům, za to, že máte 
chuť se potkávat a tím podporovat 
existenci našeho klubu v Kamenici. 

Vaše Marie a Marie
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Okénko zastupitele Pavla Šotoly
Jak dále s neutěšenou situací v dopravě  
a s územním plánováním v Kamenici

Žádná omluva ani sebereflexe starosty se však nekonala. 
Naopak. 

V listopadovém vydání Zpravodaje obce v článku s názvem 
„Nechceme se zakonzervovat ani přelidnit“ se staví do role 
demokrata a filozofa, který se přeci přidal k „jednomyslnému“ 
zamítnutí návrhu změny č. 17 územního plánu: projekt „Nový 
Těptín“.

Ano, určitě starostovi nelze upřít talent. Talent, jak se vy-
mlouvat a ohlupovat svoje okolí, jako například prezentací 
železniční trati se zastávkou ve štiřínském parku, všemožnými 
sliby v oblasti obecních silnic včetně té přes křísovskou hráz, 
chodníků, aj.

Po nedůstojných výstupech starosty Čermáka na říjnovém 
veřejném Zastupitelstvu obce a ihned poté i na osadním 
výboru v Těptíně jsem už neměl v úmyslu se kauzou Nový 
Těptín zabývat, alespoň zatím ne. Na obou zasedáních 
jsem očekával minimálně omluvu občanům Kamenice 
a spolu-zastupitelům za pokoutné předložení návrhu na 
překlopení lokality Nový Těptín z nezastavitelného na 
zastavitelné území.  

Jen pro dokreslení situace: za posledních několik volebních 
období byl původní územní plán z roku 2000 mnohokrát 
„upravován“. Bohužel, po velkém množství změn je velmi ne-
kvalitní. Chybějící chodníky, kvalita místních silnic, kapacita 
škol a školek jsou toho důkazem.

Obec má zákonnou povinnost schválit nový územní plán 
obce nejpozději do konce roku 2028. Budeme trvat na tom, 
aby se na jeho zadání a projednání podílela široká veřejnost 
obce, jednotlivé osady a profesní odborníci žijící v Kamenici. 

Současně, jako nutný vstup pro zadání nového územního 
plánu obce, bude zpracovaná, a za účasti široké veřejnosti 
projednaná a zastupitelstvem schválená funkční a komplexní 
dopravní studie obce. 

Do doby, než bude otázka dopravy v obci uspokojivým 
způsobem dořešena, je nezbytné zastavit jakékoli developer-
sko-investorské projekty v obci. Tedy takové projekty projekty 
v lokalitách T13 (Těptín), K8 (Nová Hospoda), L9 (Ládví) a další 
potenciální projekty v rozvojových lokalitách obce Kamenice. 
V tomto mezidobí je nutné především dokončit síť chodníků 
a výrazně vylepšit povrchy všech silnic uvnitř obce.

Já a moji kolegové - „opoziční“ zastupitelé obce, nikoliv 
starosta obce a jeho lidé, jsme v listopadu 2023 předložili, 
projednali a zastupitelstvem schválili usnesení s vymezením 
kroků pro zadání, zpracování, projednání a odsouhlasení 
komplexní dopravní studie obce a nového územního plánu.

Plnění obou těchto usnesení nabralo poměrně významné 
a velmi zbytečné zpoždění, i proto, že o věcech je jednodušší 
si povídat, než je dělat. 

Všechny výše uvedené nedostatky v řízení obce byly mimo 
jiné důvodem k podání návrhu na odvolání starosty Čermáka 
na říjnovém veřejném zastupitelstvu obce. Rozdílem jednoho 
hlasu mu bylo umožněno setrvat ve funkci. Bohužel, pro rozvoj 
a odpovědné řízení obce. Mimochodem starosta sám hlasoval 
pro své setrvání ve funkci.

I proto, si pohlídáme, aby nejpozději do konce letošního 
roku bylo zastupitelstvem odsouhlaseno alespoň zadání pro 
zpracování komplexní dopravní studie a usnesení ke zpraco-
vání nového územního plánu obce Kamenice. 

Závěrem ještě dovětek. V rámci zamýšleného předložení 
regulačního plánu lokality K8 na Nové Hospodě ke schválení 
zastupitelstvem jsme zahájili a postupně realizujeme pode-
pisování petice občanů Kamenice za pozastavení jakýchkoli 
developersko-investorských projektů v Kamenici minimálně 
do doby, než bude zpracována a zastupitelstvem odsouhlase-
na komplexní dopravní studie a nový územní plán a než bude 
jasno, co si jako obec můžeme dovolit. Asi není překvapením, 
že drtivá většina doposud oslovených občanů Kamenice se 
pod uvedenou petici podepsala.

Pavel Šotola, zastupitel
Nová Hospoda 

psotola@seznam.cz

O mně:
Jsem jaderný a elektro inženýr, který během 45 let své 

praxe uváděl do provozu jaderné elektrárny Dukovany, Te-
melín, Mochovce, Jaslovské Bohunice, a jaderné elektrárny 
ve Finsku, Číně a Brazílii. Pracuji jako vrchní ministerský 
rada na Ministerstvu průmyslu a obchodu.
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Odpověď starosty Pavla Čermáka
Pane Šotolo, pojďme si říct pravdu. 
Občané si ji zaslouží

Vy, stejně jako každý zastupitel, víte o developerském zámě-
ru na Těptíně už ROK. Za ten rok proběhly dvě jednání s de-
veloperem, jichž jste se osobně účastnil a prohlásil doslova: 
„Lepší projekt v Kamenici jsem ještě neviděl.“ K projektu jsme 
se scházeli i my zastupitelé mezi sebou, opět s vaší účastí, 
a to 8. července a 11. září. Týden před jednáním zastupitelstva, 
kde jste zorganizoval pokus o převrat pod falešnou záminkou, 
dostali všichni zastupitelé podklady jednání, tak jak to nařizuje 
zákon. Součástí těchto podkladů bylo 30 stran dokumentace 

Máte talent urazit jedním slovem a také tím slovem 
poštvat člověka proti člověku. Píšete a rozhlašujete po 
Kamenici, že já jako starosta jsem „POKOUTNĚ“ přinesl 
na zastupitelstvo záměr developera vybudovat na 
Těptíně stovku rodinných domů. Rozdmýchal jste tímhle 
slovíčkem, a nejen jím, ale dalšími jedovatými řečmi, 
obrazotvornost řady lidí. Nejvíce asi pana Čecha, který 
se hned pustil do počítání, kolik stovek milionů by tím 
někdo vydělal, viz. jeho příspěvek do redakce. Takže vám 
to řeknu na rovinu, pane Šotolo. Lžete. A já teď našim 
občanům vyložím skutečnost.

včetně výkresů developerského projektu na Těptíně. Pokud 
nějaký zastupitel tvrdí, že byl pro něj projekt překvapením, 
nemá ve své funkci co dělat. Pokud někdo prohlašuje, že 
jsem přinesl na zastupitelstvo tento projekt pokoutně, je lhář. 

Tím se dostávám opět k vám, pane Šotolo. Zatímco někteří 
zastupitelé z vaší frakce měli od začátku jasno, jako například 
pan Kačerovský, který projekt okamžitě odmítl a svou pozici 
uchoval po celou dobu, vy jste udržoval developera v ne-
jistotě. Prohlašoval jste před ním, jak je jeho projekt skvělý, 
zároveň jste ale neustále přicházel s požadavky na doplnění 
a vylepšení. Pokud bych byl člověk, který obviňuje druhého 
bez přímých důkazů, řekl bych, že jste tím developerovi jasně 
signalizoval, že váš hlas má určitou cenu.

Já osobně jsem se postavil k developerskému projektu na 
Těptíně jako ke každé novince v Kamenici, nechal jsem si čas 
na zvážení kladů a záporů. Nechal jsem developera, aby se 
svým záměrem seznámil veřejnost na Těptíně. Ti, kteří tehdy 
přišli do hasičárny na prezentaci, projekt jednoznačně odmítli, 
což mi neuniklo. Debatoval jsem o projektu se všemi zastupiteli 
a došel k jednoznačnému závěru, že tento projekt podporu 
nemá. I tak jsem předložil developerův záměr k hlasování na 
zastupitelstvu, jak mi ukládá zákon.

Vy moc dobře rozumíte tomu, co to znamená. Předložil jsem 
k hlasování záměr, o kterém bylo jasné, že neprojde. Nejsem 
to tedy já, kdo by měl být obviňován z postranních úmyslů. 
Naopak podezřívám vás, že jste chtěl jednání s investorem 
protahovat a zákulisně ovlivňovat názor zastupitelů. Zda za 
nějakou úplatu, se mohu jen domýšlet. Každopádně tím, že 
jsem návrh předložil nyní, pro vás nevhodně nečekaně, a byl 
jednoznačně odmítnut, jste o možnost taktizovat přišel.

Teď po bitvě píšete, jak musí být všechny developerské 
projekty odmítnuty, a zahrnujete tam i lokalitu K8 na Nové 
Hospodě, kde jsou ale stavební pozemky schválené našimi 
předchůdci už skoro 25 let. Možná jste mohl lidem dovysvět-
lit, že v ní sám bydlíte. To je skutečný důvod, proč se snažíte 
zuby nehty zabránit dokončení regulačního plánu této loka-
lity. Nechcete být obtěžován stavebním ruchem, a to nejen 
na okolních parcelách, které si koupilo několik rodin a jeden 
developer, ale ani na silnici, kterou se snažíme opravit.

Už minulé zastupitelstvo velmi precizně připravilo v ši-
roké shodě plán pro „vaši“ oblast. Připravili jsme smlouvu 
s investorem, který má povinnost rekonstruovat dlouhý úsek 
komunikace v Návršní včetně veřejného osvětlení a odvodnění. 
Podle této smlouvy má investor povinnost finančně přispět na 
rozvoj vodovodu a kanalizace a také na rozvoj školek a škol 
v Kamenici. Vy ale tomuto plánu bráníte, protože klid na vaší 
zahrádce je vám milejší než veřejný zájem. I kvůli vám stále 
není v důstojném stavu ulice Návršní, třebaže její horní část 
jsme již za mnoho milionů korun opravili. Je to přitom poslední 
důležitá spojka mezi osadami a centrem Kamenice, která 
není opravena. Leží v kopci a velmi špatně se v zimě udržuje. 
Nejste to vy, kdo by měl právo apelovat na dokončení silnic 
a chodníků v Kamenici. Nemáte na to právo morální ani věcné. 
Chodníky totiž poměrně rychlým tempem stavíme a silnice 
opravujeme.                   Pavel Čermák, starosta 

O mně:
Jsem starostou 14. rokem. Nemám rád lhaní a pokrytectví.
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Přišlo do redakce

Píše Otakar Sinkule
Vážený pane starosto, zastupitelé zástupců občanů Kame-

nice a osad, byl jsem sice přihlášen na schůzi zastupitelstva 
6. 11. 2024 jako první, přesto se na můj příspěvek nedostalo, 
jelikož jste, pane starosto, interpelace ukončil. Už jsem s vámi 
několikrát mluvil na zasedání zastupitelstva, psal do Zpravo-
daje a nic, žádná odezva. Nikoho to nezajímá.  

Vrátím se tedy o pár let zpět. Nechtěl jsem o tom nikde 
mluvit, ale okolnosti mne donutily.  V roce 2021 jsem požádal 
paní Kottasovou, aby mi doporučila jednu samoživitelku, které 
bych dával každý měsíc příspěvek 1000 Kč.  

V roce 2022 si naši politici zvýšili své nestoudné platy a pak 
ukradli důchodcům 1000 Kč z valorizace. Tečku za tím jste 
udělali tzv. paušálem.  Proto jsem se rozhodl tento příspěvek 
zrušit. To znamená, že vy jste okradli jednu samoživitelku 
o 1000 Kč stejně tak, jak to udělala vláda důchodcům. Když 
mohu, tak pomohu, protože vím, že tyto peníze někomu po-
mohou. U paušálu nevím, kam peníze mizí. Nyní, jelikož bydlím 
sám a určitě je lidí víc, tak platím 276 Kč za 1 m3.  Ti, co mají 
malou spotřebu, na to doplácí.  Ve Středočeském kraji platí 
za druhou složku vodného 75 obcí, měst a městysů, ale za 
stočné se platí pouze v 8 obcích. V Kamenici se platí za obě 
složky. V Kamenici musí být vždy nějaká výjimka.  

Rovněž tak u komunálního odpadu žádám již 3 roky, aby 
senioři nad 70 let, kteří mají trvalé bydliště v Kamenici, ne-
platili za odvoz komunálního odpadu, jelikož ho tolik nemají, 
tak jak je tomu v jiných městech a obcích. Já konkrétně, zní 
to neuvěřitelně, už 2 roky popelnici nevyvážím, protože tam 
nemám co dát.  Po vytřídění odpadu mi do popelnice nic ne-
zbyde. Popelnici vám mohu na zasedání přivézt a ukázat, jako 
to udělali zemědělci na vládě. Nebo se můžete přijet podívat 
osobně. Také vám vrátím známku na letošní rok na památku.

Sinkule Otakar
Kamenice - Nová Hospoda

Odpověď starosty Tomáši Čechovi
Vážený pane Čechu, tak jak Vás znám jako velmi korekt-

ního člověka, věřím, že jste napsal svůj příspěvek jen proto, 
že jste získal jednostranné informace a byl jste jimi negativně 
ovlivněn.

Pokud o to budete stát, rád se s Vámi podělím o informace 
z druhé strany barikády, abyste mohl situaci okolo „Nového 
Těptína“ znovu posoudit. 

Matematická úloha není vůbec tak jednoduchá. Mezi loukou 
a stavebním pozemkem je práce na deset let, kdy je potřeba 
vybudovat a zaplatit všechny obcí požadované investice (čis-
tičku, vodovod, kanalizaci, komunikace, chodníky, světla, škol-
ku, pozemek na školu…) a k tomu zaplatit obci 10 % z rozdílu 
ceny před a po změně územního plánu. Zastupitelé už před 
svým jednáním zastupitelstva přesto vyhodnotili rizika projektu 
jako vysoká a přínos pro obec nepřevážil nad negativy. Proto 
k diskuzi o počítání peněz nikdy nedošlo.

Část odpovědí je i v mé reakci na text pana Šotoly.
Pavel Čermák, starosta

Dva tisíce znaků Tomáše Čecha

Když jsem se dozvěděl o projek-
tu Nový Těptín, nevydržel jsem to, 
napsal jsem článek a poslal jsem 
ho do kamenického Zpravodaje. 
Bylo mi sděleno, že jelikož nejsem 
zastupitel, musím se omezit na dva 
tisíce znaků, včetně mezer. Dobrá. 
Nechť tedy Zpravodaj zveřejní prv-
ních 2000 znaků. Věřím, že koho 
úvod zaujme, ten si přečte celý 

Úkol z matematiky pro ZŠ v Kamenici: 
Kolik peněz unese starosta na zádech?

Donedávna jsem si myslel, že Kamenice je malá obec a 
řeší své drobné problémy. Projekt Nový Těptín, předložený 
starostou na jednání kamenického zastupitelstva 25. září, 
mne vyvedl z iluzí. Nejde o vysokou matematiku, ale o hodně 
peněz. Brutálně mnoho.

Fakta jsou jednoduchá. Na jednání zastupitelstva Kamenice 
25. 9. 2024 předložil pan starosta Čermák žádost společnosti 
Apcor s.r.o o zahájení procesu změny územního plánu. Pokud 
by ke změně došlo, 10,5 hektaru, tedy 105 000 m2 pozemků, 
by bylo změněno z nestavebních na stavební. 

Odhad celkového zisku pro majitele pozemků je jako školní 
příklad z matematiky pro čtvrťáka. 

Stojí-li jeden m² nestavebního pozemku v Kamenici kolem 
500 Kč, po změně na stavební jeho cena vzroste na řekněme 
6 500 Kč. Tedy 6 000 Kč zisku za každý čtvereční metr. 

A teď nepoplést tu spoustu nul: 6 000 x 105 000 
= 630 000 000. Ano, 630 milionů korun českých.

Enormní rozměr tohoto projektu přiznává ostatně i starosta 

Čermák, který v listopadovém Zpravodaji uvádí: „Právě kvůli 
velikosti… jsme odmítli …projekt.“ 

Na důvody, proč jednotliví zastupi… pokračování na webu
ing. Tomáš Čech, MSc

článek online. Nebo mi napište, pošlu Vám ho.
Tomáš Čech, Nová Hospoda, tomas@cech.us

O mně: Jsem ekonom a manažer, přes 25 let řídím 
českou pobočku firmy Acer.



Prodám řadový rodinný dům v Kamenici v ulici Ohradní 
1458. Jsem přímý majitel. Tel: 777 880 580

Malířské a lakýrnické práce možnost práce o víkendu bez 
příplatku rozpočet zdarma. Jan Tobiáš 604 42 74 32. 

Koupím Jawa PÉRÁK v jakémkoli stavu. Vhodný k renovaci, 
popřípadě díly na tento motocykl. Tel.: 722 491 746. 

VÝKUP VOZIDEL 
ZA HOTOVÉ

VYKUPUJEME VOZIDLA VŠECH ZNAČEK

OSOBNÍ VOZIDLA DODÁVKY

VETERÁNY NEPOJÍZDNÁ
VOZIDLA

+420 702 010 923
+420 728 539 078

RYCHLÉ A FÉROVÉ JEDNÁNÍ

ZAVOLEJTE NÁM

PROVOZOVNA: ZDIMĚŘ ICE 66, 252 42

 

AUTOŠKOLA 

pro naši a sousedskou lokalitu 

Kamenice, Jesenice, Velké Popovice a okolí… 

provádíme jízdy i v Praze a na rychlostních komunikacích. 

Vánoční dárek: první tři zaplacené výcviky za cenu v AKCI 

Osobní automobil cena: 22 000 Kč v akci 18 900 Kč 

Motocykl (libovolná kubatura) cena: 21 000 Kč v akci 17 900 Kč 

Procházka tel. 777 141 151, www.autoskolaprochazka.eu 
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"Klidné vánoční svátky a
 hodně zdraví, štěstí a pohody 

v novém roce"

IVANA PETRÁKOVÁ
váš místní realitní makléř 

tel: 777 666 890

Poděkování Jakubovi Hritzovi z KC
Moc ráda navštěvuji divadelní představení v KC Kamenice. 

Před začátkem představení, ale i o přestávce, zajdu do „VIP 
salonku“, který se nachází v knihovně. Tam se setkám se 
svými vrstevníky, chvíli posedíme, popovídáme si při sklence 
prosecca a je to vždy příjemné. VIP salonek zprovoznil ředitel 
KC pan Jakub Hritz pro Klub seniorů Kamenice. Touto cestou 
chci panu Hritzovi moc poděkovat jménem svým, i jménem 
Klubu seniorů Kamenice za milý přístup, úsměv, ochotu a péči 
o nás. 

Marcela Nápravníková, Olešovice





Zaměstnanci a partnerství s Kamenicí 
jsou pro úspěch Strojmetalu klíčové 
Vážení obyvatelé Kamenice, 
vážení spolupracovníci Strojmetalu,

rok 2024 byl pro Strojmetal výjimečný. Slavíme úctyhod-
ných 200 let od svého založení. Je to zároveň i 200 let 
průmyslové výroby v kamenickém údolí. Jsme hrdí na 
své technologické přednosti a mimořádně vysokou od-
bornou úroveň. To nám dává hrdost se dívat na budoucí 
technologický vývoj firmy a mít respekt ke své průmys-
lové tradici a o to více si vážíme dlouhodobého spojení 
s Kamenicí, která byla vždy naším domovem a důležitou 
součástí naší historie. Při této příležitosti máme připra-
venou knihu mapující nejen naši historii, ale také výzvy 
a úspěchy, které jsme společně za tu dobu zažili. Těšíme 
se, až tato kniha v příštím roce vyjde, a věříme, že přinese 
všem radost, vzpomínky a inspiraci. 

Rád bych také upřímně poděkoval všem našim spolu-
pracovníkům za jejich nasazení a elán, které věnovali své 
práci po celý rok. Díky vaší enegii, loajalitě a profesionali-
tě je Strojmetal tak úspěšný, stabilní a inovativní. Jsem na 
vás všechny hrdý a těším se na naše společné úspěchy  
i v příštím roce.

Chtěl bych poděkovat obci Kamenice, která je nám už po 
dlouhá léta skvělým sousedem. Jsme vděční za výbornou 
spolupráci a za dobré vztahy, které mezi námi panují a na 
kterých se snažíme soustavně pracovat. Společně tvoříme 
komunitu, na kterou můžeme být hrdí.

Strojmetal se stále rozvíjí, a to nejen v Kamenici, ale 
také v Bruntále, kde brzy spustíme novou moderní 
automatizovanou kovací linku. Tento projekt přinese  
Strojmetalu další technologický náskok. Nová linka bude 
patřit k nejmodernějším v celé střední Evropě. Centrum 
technologického vývoje zůstane i nadále v Kamenici. Na-
ším cílem je patřit k technologické špičce a nabízet našim 
zákazníkům ty nejlepší možné produkty a služby.

V roce 2024 jsme měli několik krásných příležitostí k se-
tkání mimo pracovní prostředí. Dětský den, ples či fotba-
lový turnaj nám připomněly, že Strojmetal je především  
o lidech, o vzájemné podpoře a dobré náladě. 

Přeji vám všem klidné a spokojené prožití vánočních 
svátků a do nového roku hodně zdraví, štěstí a úspěchů.

Ing. Miroslav Záhorec 
výkonný ředitel Strojmetalu




